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Price Realized
$122,500 
Estimate

$120,000 - $150,000 

Lot Description

An Important thangka of the Chakrasamvara Mandala 
Tibet, Shakya Order, Ngor Monastery, mid-15th century 
With Chakrasamvara and Vajravarahi in embrace at center, surrounded by eight deities within a square plan, an elaborate gate at each direction, all within a larger circle of deities bordered by acanthus leaves, against a red background with glazed scrollwork, retaining original rolling rod with inscription painted in gold
Opaque pigments and gold on textile
12 x 12 in. (30.5 x 30.5 cm.) 

Literature

P. Pal, 'The Zimmerman Collection of Nepali Art,' Arts of Asia, Sept-Oct 1974, p. 48. 

Lot Notes

The central deities in this mandala were described by Jamyang Khyentse Wangpo (1820-1892), as the following: "Shri Chakrasamvara with a body blue in colour, four faces and twelve hands. The main face is blue, left face red, back face yellow and right face white. Each face has three eyes and four bared fangs. The first two hands hold a vajra and bell embracing the mother. The lower two hold an elephant skin out-stretched; third right a damaru, fourth an axe, fifth a trident, sixth a curved knife. The third left holds a katvanga marked with a vajra; fourth a vajra lasso, fifth a blood filled skullcup, sixth carries the four-faced head of Brahma. The right leg is straight and presses on the breast of red Kalaratri; left bent and pressing on the head of black Yama. The hair is tied in a topknot on the crown of the head; on the crest a wish-fulfilling jewel ornament and crescent moon. The soft spot at the top of the head is marked with a visvavajra. Each head has a crown of five dry human skulls; a necklace of fifty fresh heads and six bone ornaments; wearing a lower garment of tiger skin; possessed of the nine emotions of dancing, grace, fearlessness and ugliness, laughter, ferocity and frightfulness; compassion, fury and peacefulness. In the lap is the Mother Vajravarahi, with a body red in colour, one face, two hands and three eyes. The left holds a blood-filled skullcup embracing the Father and the right a curved knife in a threatening gesture pointed in all directions. The hair is worn piled on the head; a crown of five dry human skulls and fifty dry as a necklace. The left leg is straight and right bent, embracing the Father. Both Father-Mother stand in the middle of a blazing fire of pristine awareness."
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Ценная танка Мандалы Чакрасамвара

Тибет, ордер Шакья, монастырь Нгор, середина 15 века

Информация о продаже:

Номер – 2126
Шедевры частной коллекции семьи Циммерман

15 сентября 2008

Нью-Йорк, Рокфеллер Плаза

Финальная цена - $122,500

Эстимейт - $120,000 - $150,000

Описание лота:

Ценная танка Мандалы Чакрасмавара. Тибет, ордер Шакья, монастырь Нгор, середина 15 века.

В центральном кругу изображены Чакрасамвара и Ваджравахари, окруженные восьмью божествами, помещенными в квадрат с изысканно исполненными воротами с каждой стороны. Вся композиция располагается в большем кругу с изображениями божеств, который ограничен листьями аканта, на красном фоне с орнаментом, выполненном глухой глазурью и сохранившим изначальные элементы. Надписи выполнены позолотой.
Глухая глазурь и позолота на ткани. 

12х12 дюймов (30,5х30,5 см)

Литература:

П. Пал «Коллекция Непальского искусства Циммермана», Искусство Азии. Сентябрь-октябрь 1974, стр. 48.

Информация о лоте:

Джамьянг Кхьенце Вангпо (1820-1892) так описывал центральных божеств этой мандалы: «Шри Чакрасамвара изображен с телом синего цвета. У него 4 лица и 12 рук. Главное лицо – синее, левое – красное, лицо со стороны спины – желтое, а правое лицо – белое. В первой паре рук – ваджра и колокол, поддерживающий Мать. Следующая пара рук держит вытянутую кожу слона. Справа одна рука держит барабан даммару, вторая – секиру, третья – трезубец, а четвертая – изогнутый нож. С левой стороны в одной руке катванга, во второй – лассо ваджры, в третьей – кубок из человеческого черепа, наполненный кровью, а в четвертой – голова Брахмы с четырмя лицами. Правая нога выпрямлена и опирается на грудь красной богини Каларатри, левая согнута и опирается на голову черного божества Ямы. Волосы собраны в пучок, закрепленный короной. На венце выполнен ювелирный орнамент, имеющий функцию исполнения желаний, и растущая луна. Родничок на голове отмечен висваваджирой. На каждой голове по короне из пяти высушенных человеческих черепов, на шее – ожерелье из пятидесяти свежих голов, шесть орнаментов из костей. На божестве облачения из шкуры тигра. Лица выражают девять различных эмоций: танец, грацию, бесстрашие, уродство, смех, жестокость, ужас, сострадание, ярость и спокойствие.

На коленях изображена Мать Ваджравахири с телом красного цвета. У нее одно лицо, две руки и три глаза. В левой руке кубок из черепа, наполненный кровью, поддерживающий Отца, а в правой руке изогнутый нож, направленным угрожающим жестом во все стороны. На голове седые запутанные волосы, корона из пяти высушенных человеческих черепов. Левая нога выпрямлена, правая согнута и поддерживает Отца. Оба божества, Отец и Мать, находятся в центре ярко пылающего пламени древнего знания».
